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V Havlíčkově Brodě dne 17.12.2023 

Z á p i s  

ze společného jednání Rady krajů a Výkonného výboru ČAST,  

ze dne 17. 12. 2023 v Havlíčkově Brodě  

PROGRAM: 

1. Zahájení (J. Veselka, N. Endal)        11.30 až 11.40 
2. Informace a náměty z VV (financování, členské příspěvky, dotační programy – členové VV)  

          11.40 až 12.15 
3. Informace z komisí (TMK; KM; STK, KR, RIK, MK – předsedové komisí nebo členové VV) 12.15 až 13.00 
4. Přestávka na oběd          13.00 až 13. 40 
5. Informace o průběhu přípravy LODM v Jihočeském kraji (P.Hložek)   13.40 až 14.00 
6. Návrhy na zlepšení práce RK – diskuze (výměna zkušeností, náborový web, manažeři KS, sportovní 

infrastruktura, aj. J.Veselka a N. Endal, členové RK a VV)   14.00 až 14.45. 
7. Různé a závěr            14.45 až 15.00 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ (viz Prezentace na jednání – příloha k zápisu) 

Ad 1) Zahájení provedli J. Veselka a N. Endal. Byl schválen program dle pozvánky (viz výše). Přítomní zástupci 13 krajů, 

omluven Jihomoravský, 3 členové VV (N.Endal, P.Bohumský, M. Henžel, další omluveni) a 2 hosté (L. Foff a H. 

Houdková) – viz prezenční listina. 

 

Ad 2) J. Veselka sdělil informace od J Brotáhnka k projektům KS: 

- Urgence vyúčtování za rok 2023 (hlavně Praha a Střední Čechy-již dodali před jednáním) 

- Vyúčtování - obecný princip není možné postupnou fakturací vyúčtovat vyšší částku, než je částka smluvní (tzn. suma 

všech vydaných faktur nejvýše 170 tis. Kč, náklady mohou být větší) 

- Pro rok 2024 předpoklad zachování stejný princip spolufinancování KSST z provozních financí ČAST (neplatí pro 

případné navýšení evidenčních poplatků), a tak mohou KS zvolna připravovat projekty na rok 2024 na částku 170 tis. 

Kč (případné navýšení po schválení rozpočtu pro rok 2024 po ukončení režimu provizoria). 

V rámci diskuze zazněl požadavek na zaslání formuláře na projekty KS (viz příloha -Excelová šablona, která má 3 listy;– 

vyplňují se písková a žlutá políčka, ostatní jsou zamčená (na 3. listu je návod k vyplnění a heslo pro odemknutí kdo 

bude potřebovat = „cast“) 

N.Endal následně stručně informoval o finanční situaci svazu, další informace VV se vztahují k činnosti jednotlivých 

komisí – viz bod 3  

 

Ad 3) TMK 

J. Veselka tlumočil informace od I. Vacenovské: prezentoval tabulku uspořádaných trenérských školení v jednotlivých 

krajích (6 KS nezorganizovalo žádné školení ani doškolení). 

TMK rozšířila seznam lektorů, chce, aby v každém kraji školení proběhlo a nabízí KS pomoc metodickou i personální. 

Příští rok také připravuje aktualizaci otázek pro školení licence „C“ 
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V diskuzi padl návrh, aby školení „C“ pořádal přímo TMK, což ale bylo odmítnuto, protože dle příslušné směrnice toto 

patří do kompetence KS a mělo by reflektovat místní podmínky, potřeby a stav vzdělávání trenérů v jednotlivých 

krajích. 

KM 

N. Endal sdělil, že KM připravuje dotazník na uspořádání turnajů (celostátní BTM, MČR různých kategorii) a samostatný 

dotazník na hodnocení soutěží mládeže. Zároveň VV bude potřebovat informace o účasti mládeže na BTM KS a RS 

(kvůli NSA, problém i RIK). Z diskuze: 

Dotazníky BTM jsou zasílány jen na kluby hrající ligové soutěže (K. Sláčalová), požadavek na zasílání výsledků na KS (P. 

Vachtveidl); většinou jsou výsledky již v pondělí zveřejněny ve formátu .pdf na www ČÁST (M. Henžel). Bylo dohodnuto, 

že budou zveřejňovány v dokumentech KM, KS dostanou informaci kde budou standardně k dohledání. 

KR 

P. Bohumský. Připravuje se vlastní SW pro řízení soutěží jednotlivců (dle zkušeností z MS kraje, upravený Excels 

možností prezentace výsledků), bude k dispozici ve zkušební verzi v 1/24. Další fáze rozšíření pro účely žebříčků 

(výsledky do STIS) 

KR diskutuje o ohodnocení tzv. „aktivních rozhodčích“ (definice pojmu, prodloužení délky licence, apod.). Po finálním 

rozhodnutí bude zveřejněno 

STK, RIK 

M. Henžel. Probíhá vyhodnocení playoff. Zvažuje se varianta rozšíření. 

V registru je stále velká chybovost při zadávání registrací, předseda RIK apeluje na správce registrů. Pro žádosti svazu 

významné i počty a licence trenérů a rozhodčích. NSA neregistruje hráče nad 50 let. 

Vazba na rejstřík sportů z NSA – svaz potvrzuje „aktivní hráče“ pro dotace z programu „Můj klub“. Potřeba zadávání 

do registru i krajských a regionálních soutěží. Proběhla diskuze na téma přihlašování na KBTM přes registr – řada krajů 

již používá. Bude zpracován a zaslán dotazník týkající se pořádání KBTM (týká se i regionů) 

MK 

L. Foff – nabízí KS pomoc s propagací významných akcí na platformách ČAST – kontakt: lukas.foff@ping-pong.cz 

N. Endal ukázal jak vypadá náborový web ČAST. Nyní testování, proběhne připomínkování v komisích, pak na KS. 

 

Ad 4) – oběd 

 

Ad 5)  

P. Hložek informoval o průběhu a přípravě LODM, která proběhne 23.06.2024 - 27.06.2024 v Českých Budějovicích pro 

kategorie U13 & U15; chlapci i dívky 

Hala na výstavišti 120x50m, 1/3 pro ST – 12 stolů, 2 hrací dny, finále přenos TV, jinak zajištěn streeming, rozhodčí 

zajišťuje ČÁST, míčky Joola Prime, slavnostní zahájení ne 19.00, stolní tenis zahájení po 9.00, vstup zdarma 

Problém moderní gymnastika vedle – proběhne hluková zkouška, zda bude vadit 

J. Veselka připomněl předsedům KS dříve zaslaný email – nutnost zveřejnit kvalifikační kritéria na stránkách příslušných 

KS a KÚ, zajištění kvalitních trenérů – nutné genderové vyvážení 

Proběhla diskuze na téma dresů – je řešeno individuálně dle krajů (někde oblečení jen tepláková souprava, někde i 

dresy – nutno ohlídat barvu) 

 

Ad 6) 

Byly předloženy 3 návrhy na zlepšení práce KS 

1. Pravidelný bod jednání Prezentace činnosti a „dobrých projektů“ KS 

2. Zřízení profesionální funkce „Manažer krajských svazů“ 

3. Aktivní podpora „rozvoje infrastruktury pro stolní tenis v krajích“ ze strany svazu 
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Zařadit jako pravidelný bod jednání Prezentace činnosti a „dobrých projektů“ KS 

Cíl: - výměna zkušeností; - vzájemná inspirace, která povede ke zlepšování činnosti všech. 

Proběhla krátká diskuze. Proti návrhu se nikdo nevyjádřil, J. Veselka přislíbil, že bude do programu jednání tento bod 

pravidelně zařazovat.  

Padla i návrh na možnost konání schůzek RK v jednotlivých krajích – bez větší odezvy 

 

Profesionální manažeři krajských svazů 

Prezentoval N. Endal.  

Manažeři by byly placeni z rozpočtu ČAST, vždy pro min. 2 KS, měli by odborné vzdělání a kvalifikaci pro ST. Fugování 

na principu OSVČ, proběhla by výběrová řízení, kdy by spolurozhodovali i KS. 

Očekávané přínosy  

- profesionální řízení svazů a soutěží – standardizace organizace ČAST a KS (organizace, projekty, dotace) 

- možnost „pomoci“ i klubům v krajích a regionech(legislativa, dotace aj.) 

- zlepšení komunikace (VV-KS, KS vzájemně, KS –kluby aj.) 

- příprava podkladů pro rozhodování VV KS a komisí KS 

- VV KS si zachovají stávající rozhodovací práva 

Financování souvisí s očekávánou povinností navýšení evidenčních (členských) poplatků daných NSA. Na každého 

manažera by vyšlo cca 40tis/měs + rezerva na provozní náklady systému. Finanční model je patrný z následujících 

tabulek, které N. Endal vysvětlil. 

Stávající stav:  Kraje a regiony  ČAST  Požadavek NSA: Kraje a regiony  ČAST 

Mládež 150,-Kč  0 Kč    Mládež 150,-Kč  200,- Kč 

Dospělí 300,-Kč  0 Kč    Dospělí 300,-Kč  200,- Kč 

Ostatní  30,-Kč 

Výběr poplatků v roce 2023 vše zůstává na Krajích a Regionech 

 Počet  Poplatek  Výběr 

Dospělí 17.000  300,-Kč   5.100.000,-Kč 

Mládež   5.300   150,-Kč          795.000,-Kč 

Ostatní   3.900        30,-Kč             117.000,-Kč 

Celkem 26.200     6.012.000,-Kč 

Představa ČAST – splňující požadavky NSA 

 Počet  Kraje a regiony ČAST  Výběr K+R  Výběr ČAST 

Dospělí 17.000  300,-Kč  200,-Kč   5.100.000,-Kč  3.400.000,-Kč 

Mládež   5.300  200,-Kč  200,-Kč   1.060.000,-Kč  1.060.000,-Kč 

Ostatní             0             0,-Kč       0,-Kč 

    Celkem:  6.160.000,-Kč  4.460.000,-Kč 

Následně proběhla rozsáhlá diskuze na téma navýšení členských příspěvků, aspekty práce manažerů, jejich výběru, 

období realizace záměru (návrh byl již zavést v roce 2024), atd. Všichni zástupci KS byly požádáni o stručné vyjádření 

k problematice navýšení příspěvků i zřízení funkce manažerů, které je uvedeno v následující tabulce.  

KS   navýšení ev.popl.    manažeři krajů 

Pha   OK      OK, ale s jakým KS bude dohromady 

UL   ? očekává úbytek členů    OK 

PLZ   OK, ale zachovat „ostatní“   OK ?, vyjasnit vazbu na volený VV 

OL   OK      OK, 1 na každý kraj? 

JČ   OK, nechat „ostatní“    OK, požadavek na podrobnější rozpracování 

HK   ? OK, obava úbytek (neregistrovaní)  OK 
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KV   OK      OK, vychytat nejasnosti 

ZL   OK, nechat „ostatní“    OK, 1 manažer na 2 kraje 

VYS   ne, děti +50,-Kč, nechat „ostatní“  ne, 10 tis regionu, 40 tis na 2 KS – sami zařídí 

PA   OK, děti i více, úbytek okresních klubů  OK, bude těžké někoho sehnat 

STČ   OK, nechat „ostatní“    OK, složitost výběru 

MS   OK      OK, asi nebude stejný názor ve VV KS 

LBC   OK      OK, vidí velký přínos 

Na závěr diskuze se všichni shodli, že se jedná o zásadní a zlomový krok v činnosti ČAST i KS, že je informace nová a 

překvapivá a bylo dohodnuto, že VV a předseda KS připraví podrobnější materiál a harmonogram tohoto záměru, 

tento materiál zašle předem na KS a následně bude svolána schůzka RK s hlavním bodem jednání na toto téma. 

 

Podpora „rozvoje infrastruktury pro stolní tenis v krajích“ ze strany svazu 

J. Veselka vysvětlil, námět převzat od spojení 5 kolektivních míčových sportů (florbal, futsal, basketbal, volejbal, 

házená, ): 

Činnost a nástroje podpory jsou: 

- inventura stávající infrastruktury vč. připravenosti realizace nové 

- projektová příprava pomoc + vzorové projekty 

- pomoc s dotačním managementem a jednáním na samosprávách 

Po krátké diskuzi (s ohledem na omezení času jednání), kdy se k návrhu nikdo nevyjádřil negativně, se všichni účastníci 

shodli, že by tato aktivita mohla pomoci rozvoji našeho sportu, ale je třeba ji více rozpracovat a specifikovat. N. Endal 

poukázal na to, že by toto mohla být i jedna z rolí krajských manažerů. J.Veselka přislíbil návrh s VV rozpracovat a 

prezentovat na některém z příštích jednání. Uvítá i pomoc a náměty z krajů. 

 

Ad 7) Různé:  

H.Houdková informovala, že u příležitosti OH v Paříži bude pořádán v Mostě Olympijský festival (26.7. až 11.8.24), kde 

se bude prezentovat i stolní tenis (záštitu má Baník Most). Účast je zpoplatněna, ale je možné domluvit pro omezený 

počet volné akreditace. Pozvala všechny účastníky. 

M. Vojáček otevřel téma nové specifikace pro osvětlení prostor pro hraní stolního tenisu. Vyslovil názor podložený 

orientačním měřením, že poměrně hodně hal a heren, kde se hrají soutěže nebude tyto limity splňovat. P. Bohumský 

upozornil, že se do našich předpisů takto promítají předpisy mezinárodní, a je možné pro nižší soutěže jejich úprava 

příslušným řídícím svazem. 

M.Henžel upozornil, že se nepříjemně zpřísnila pravidla NSA programu „Můj klub“, zejména v minimálním počtu dětí, 

který je nyní 20, což velmi mnoho, zejména menších stolně tenisových klubů nemůže splnit. Toto se negativně dotýká 

prakticky všech individuálních sportů, a proto probíhá vůči NSA řada intervencí žádajících změnu. 

Závěr: 

J. Veselka na závěr shrnul úkoly a podněty z jednání, které Rada krajů schválila:  

- Se zápisem z jednání bude zaslán formulář žádosti na krajské projekty mládeže a prezentace z jednání 

- KM vytvoří samostatný dotazník pro hodnocení soutěží mládeže a bude zveřejňovat informaci a výsledky mládeže 

v dokumentech, aby měly VV KS tuto informaci bez složitého vyhledávání k dispozici 

- RIK připraví dotazník o pořádání mládežnických turnajů a rozešle na kraje 

- J. Veselka spolu s VV rozpracuje podněty ke zlepšení činnosti KS (zejména záměr krajských manažerů), rozešle 

materiál na KS a svolá na toto téma jednání RK 

- RK apeluje na VV asociace, aby zvážil vydání aplikace předpisů k osvětlení na naše podmínky. 

 

Zapsal:  Jiří Veselka, v.r. 


